
 
Protokół nr  25/16 

sesji Rady Miejskiej Węglińca 
 z dnia 20 grudnia 2016r. 

miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Gminy i Miasta   
 
 
    O godz. 10.08 Przewodniczący Rady Waldemar Błauciak otworzył obrady 
wypowiadając oficjalną formułę: „Otwieram dwudziestą piątą sesję rady Miejskiej 
Węglińca”.  Stwierdził, w oparciu  o listę obecności, iż w sesji uczestniczy 13 radnych, i 
poinformował, że obrady są prawomocne. Nieobecny Pan Stanisław Papież nieobecny 
usprawiedliwiony, a Pani Maria Fedyczkowska zgłosiła spóźnienie.  
Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1, a osób zaproszonych i uczestniczących                                             
w sesji stanowi zał. nr 2.  
Przywitał wszystkich radnych i gości. 
Do wskazanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad, który został przekazany wraz 
materiałami na sesję (zał. nr 3), Burmistrz Gminy i Miasta Węgliniec wniósł o zdjęcie z 
porządku obrad uchwały oznaczonej numerem 5.3. porządku obrad.  
Przewodniczący upoważnił Pana Grzegorza Tyrakowskiego do liczenia głosów.  
Za takim porządkiem obrad głosowało 13 radnych „za”. 
 
Przewodniczący zmienił numerację uchwał po wycofaniu uchwały oznaczonej numerem 5.3. 
uchwała oznaczona drukiem 5.4. będzie miała numer 5.3., uchwała oznaczona numerem 5.5   
będzie miała numer 5.4, uchwała oznaczona numerem 5.6   będzie miała numer 5.5. 
 
Za takim oznaczeniem uchwał głosowało 13 radnych „za”. 
(O godz. 10.10 na sesję przybyła radna Maria Fedyczkowska). 
Następnie przewodniczący oddał głos Panu Mariuszowi Wieczorkowi Wicestaroście Powiatu 
Zgorzeleckiego, który w imieniu Starościny i swoim złożył wszystkim życzenia świąteczne. 
Przewodniczy podziękował i również przekazał życzenia świąteczne. Po czym o godz. 10.15 
Wicestarosta opuścił posiedzenie rady. 
Przewodniczący poinformował, iż obrady rozpoczynają się przy 14 osobowym składzie i 
nawiązując  do punktu INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH przypomniał, że można 
je składać tradycyjnie na piśmie, na drukach które zostały udostępnione. Wyjaśnił również, że 
jeżeli będzie to możliwe, ustna odpowiedź zostanie udzielona w dalszej części posiedzenia, a 
w przypadku braku takiej możliwości, zainteresowanym zostanie przekazana pisemna 
odpowiedź na adres domowy.  
Kolejny punkt porządku obrad dotyczył SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI 
BURMISTRZA W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI. Kserokopia pisemnego sprawozdania 
obejmującego miesiąc listopad 2016r. stanowi załącznik nr 4. 
Pan Marek Wawrzynek zadał pytanie do punktu pierwszego sprawozdania i zapytał - Czy są 
zagrożone terminy wykonania Stacji Uzdatniania Wody w Węglińcu?. Burmistrz 
poinformował, iż prace odbywają się zgodnie z ustalonym harmonogram i w dniu dzisiejszym 
została uruchomiona  płatność. Wykonawca wywiązuje się ze swoich terminów. Następnie 
Pan Krzysztof Kutrowski nawiązując do punktu 24 sprawozdania zapytał -  Kto będzie 
opracowywał projekt na „Budowę szlaku rowerowego Węgliniec – Czerwona Woda” i na 
jakich zasadach? Burmistrz wyjaśnił, że do przeprowadzonego postępowania  przystąpił jeden 
oferent, Pan Krzysztof Polewski, z którym została podpisana umowa. Pan Zbigniew 
Zawadzki zapytał o punkt 45 dotyczący spotkania Burmistrza z Dyrekcją PKP Cargo w 



sprawie omówienia zasad przejęcia parowozu i dźwigu szynowego. Burmistrz wyjaśnił, iż 
sfinalizowano szczegóły treści umowy przejęcia lokomotywy na podstawie wewnętrznych 
przepisów Cargo, ponieważ  nie ma możliwości przekazania jej w formie darowizny. Została 
zaproponowana umowa dzierżawy po najniższej stawce tj. 900,00 zł netto rocznie. W 
przypadku gdy lokomotywa będzie już na miejscu możemy wystąpić z wnioskiem do PKP o 
przekazanie darowizny. Do punktu 38 sprawozdania dotyczącego uczestnictwa Burmistrza w 
spotkaniu z przedstawicielami rożnych gmin ościennych w PKP o/ Gospodarowania 
Nieruchomościami w sprawie Programu Inwestycji Dworcowych na lata 2016 – 2023 pytanie 
„Czy była rzeczowa dyskusja na temat dworca?” - zadał radny Krzysztof  Kutrowski. 
Burmistrz odpowiedział, iż PKP pozyskała środki w wysokości ok. 600 tys. na remont 
dworców kolejowych na terenie województwa dolnośląskiego. Dworzec w Węglińcu 
zakwalifikował się  do pierwszej grupy i zostanie przeprowadzony remont kapitalny.  PKP 
oczekuje, iż samorządy zadeklarują jakie funkcje publiczne mogą być prowadzone w 
pomieszczeniach znajdujących się terenie dworca,  przedstawił również kilka propozycji 
dotyczących zagospodarowania pomieszczeń oraz udzielił odpowiedzi na inne pytania zadane 
przez radnych. 
Następnie Pan Krzysztof Kutrowski zapytał, czy powołana zarządzeniem komisja do spraw 
oświetlenia jeszcze pracuje, ponieważ zgłosił, iż gałęzie drzew uszkadzają nowe oświetlenie  
uderzając w lampy i do dzisiaj nic w tej sprawie nie zrobiono. Burmistrz opowiedział, iż 
obowiązek ścięcia gałęzi ciąży na zarządcy drogi powiatowej i sprawa została przekazana do 
zarządcy drogi i do Wydziału Infrastruktury Komunalnej tutejszego Urzędu do załatwienia w 
trybie pilnym. 
Radny Tomasz Szymański nawiązując do punktu 21 sprawozdania dotyczącego podziału 
środków z rezerwy oświatowej na niezbędne remonty w szkołach oraz zakup wyposażenia  
zapytał, czy  będzie wymiana parkietu w hali w salce na I piętrze. Burmistrz wyjaśnił, iż 
będzie malowanie klatek i korytarzy na piętrze. 
Pan Zbigniew Zawadzki poprosił o informacje przedstawione w punkcie 46 dotyczące 
spotkania Burmistrza z Dyrektorem SP ZOZ w Zgorzelcu w sprawie rozeznania możliwości 
uruchomienia w Węglińcu gabinetów rehabilitacji. Burmistrz omówił treść rozmowy 
przeprowadzonej z Panią Dyrektor informując m.in. o ewentualnej lokalizacji gabinetów 
rehabilitacji w budynku Ośrodka Zdrowia w Węglińcu. 
W punkcie 22 sprawozdania napisano,  iż podpisano umowę na sfinansowanie zakupu 
narkotestów dla Komisariatu Policji w Pieńsku – radny Grzegorz Tyrakowski zapytał ile 
sztuk zakupiono. Burmistrz poinformował, ze zakupiono 6 szt. narkotestów po 200,00 zł 
sztuka. 
 
Po zakończeniu zadawania pytań do sprawozdania, sprawozdanie zostało przyjęte 
jednogłośnie 14 głosami  „za”. 
 
W BLOKU UCHWAŁ rozpatrzono następujące projekty: 
1.  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Węgliniec 

na lata 2017-2027. Niniejszy projekt stanowi zał. nr 5.  
Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby się odnieść do w/w projektu uchwał, który był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 08 grudnia 2016r. W związku z tym, iż 
nikt nie zadał pytań Przewodniczący odczytał treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie tego projektu. Kserokopia niniejszej, pozytywnej opinii, stanowi zał. nr 6.  
Następnie przedstawione zostały opinie wypracowane przez poszczególne komisje Rady.  
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej Zbigniew Zawadzki poinformował, że 
komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt uchwały 5 głosami „za”. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Maria Fedyczkowska poinformowała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt 6 głosami „za”.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego Grzegorz Tyrakowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt 4 głosami „za”. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Marek Wawrzynek 
poinformował o pozytywnej opinii wydanej przez tę komisję.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych Bożena Wajda poinformowała, że 
również i ta komisja wydała pozytywną opinię 5 głosami „za”.  
 
Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk przedstawił autopoprawki. Kserokopia 
zestawienia autopoprawek do budżetu,, stanowi zał. nr 7.  
Burmistrz poinformował, iż autopoprawki dotyczą projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Węgliniec na lata 2017-2027 i projektu 
budżetu gminy na 2017.  Następnie Burmistrz wraz z Panią Skarbnik przedstawili wniesione 
autopoprawki do w/w uchwał.  
(ok. godz. 11.155 posiedzenie opuścił radny Tomasz Szymański). 
Po wysłuchaniu wyjaśnień dotyczących autopoprawek  przystąpiono do kolejnego punktu 
obrad tj. dyskusja nad projektem uchwały, wnioskami i autopoprawkami. W związku z tym iż 
dyskusji nie podjęto Rada, w drodze głosowania, 13 głosami „za”, przyjęła przedstawione 
przez Burmistrza autopoprawki.  
(ok. godz. 11.32 posiedzenie opuścił radny Mariusz Mól). 
 
Z uwzględnieniem przyjętych autopoprawek, 12 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 
527/XXV/16  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 
Węgliniec. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 7.   
 
2. w sprawie budżetu gminy Węgliniec na 2017 rok. Niniejszy projekt stanowi zał. nr 8. 
Przewodniczący Rady odczytał treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nt. niniejszego 
projektu. Kserokopia niniejszej pozytywnej opinii, stanowi zał. nr 9.  
(ok. godz. 11.37 na posiedzenie przybył radny Mariusz Mól). 
Następnie przedstawione zostały opinie wypracowane przez poszczególne komisje Rady.  
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował o 
pozytywnej opinii wydanej przez tę komisję.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
wydała pozytywną opinię.  
Realizując kolejny punkt procedury związanej z przyjęciem budżetu, Burmistrz 
poinformował, że nie ma żadnych uwag ani zastrzeżeń. 
Nawiązując do następnego punktu w/w procedury, Przewodniczący Rady poinformował, że 
przed rozpoczęciem sesji, radni nie zgłosili żadnych wniosków nieuwzględnionych w opinii 
komisji.  
Następnie Burmistrz przedstawił autopoprawki do budżetu .  
Po wysłuchaniu wyjaśnień dotyczących autopoprawek  przystąpiono do kolejnego punktu 
obrad tj. dyskusja nad projektem budżetu, wnioskami i autopoprawkami Burmistrza. W 



związku z tym iż dyskusji nie podjęto Rada, w drodze głosowania, 13 głosami „za”, przyjęła 
przedstawione przez Burmistrza autopoprawki.  
 
Z uwzględnieniem przyjętych autopoprawek, 13 głosami „za”,  Rada podjęła uchwałę nr 
528/XXV/16  w sprawie budżetu gminy Węgliniec na 2017 rok. Przedmiotowa uchwała 
stanowi zał. nr 10.   
Burmistrz S.Mikołajczyk podziękował za tak wyraźne i zdecydowane głosowanie wyrażone 
poprzez jednogłośne przyjęcie budżetu.  
Natomiast Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi, Skarbnikowi oraz Sekretarzowi 
za pracę włożoną w przygotowanie projektu budżetu. Podziękował także, współtworzącym 
ten dokument, pracownikom urzędu oraz radnym. Burmistrza, Skarbnik oraz Sekretarza 
nagrodzono oklaskami i wręczono symboliczne wiązanki kwiatów.   
W tym miejscu Przewodniczący Rady ogłosił piętnastominutową przerwę, po której 
kontynuowano realizację BLOKU UCHWAŁ; 
 
3. w sprawie zmian w budżecie 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Uzasadniając zmiany zawarte w niniejszym projekcie, Burmistrz wskazał na porządkowanie 
wydatków i dochodów budżetu, a następnie omówił szczegółowo, czego zmiany te dotyczą.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki omówione przez Burmistrza i Panią 
Skarbnik w dziale 852 świadczenia rodzinne i gospodarka komunalna.   
W/w poprawki wprowadzono jednogłośnie, 13 głosami „za”.  
 
Z uwzględnieniem przyjętych poprawek, 13 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 
529/XXV/16  w sprawie zmian w budżecie. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 11. 
 
4. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały, proponując okres dzierżawy „do 5 lat”.  
13 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 530/XXV/16  w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia 
gospodarczego. Przedmiotowa uchwała stanowi zał. nr 12.  
 
5. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w 

Węglińcu  
Pan Grzegorz Tyrakowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku 
Publicznego poinformował, że po wnikliwej analizie skargi Pani Małgorzaty Kurc z dnia 28 
listopada 2016r. na Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Węglińcu Pana Krzysztofa 
Polewskiego na posiedzeniu komisji, na która pani Kurz się nie wstawiła oraz po zapoznaniu 
się z dokumentacją przedstawioną przez Dyrektora zakładu, jak też ze złożonymi przez niego 
wyjaśnieniami Komisja stwierdziła, że nie potwierdziły się opisane przez Panią Małgorzatę 
Kurc zarzuty. Komisja uznała skargę za bezzasadną. Następnie przytoczył wypracowane 
stanowisko zawarte w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały.  
Przewodniczący poinformował, iż pismo wpłynęła do Burmistrza a po uzyskaniu opinii radcy 
prawnego o znamionach skargi skierowano je na posiedzenie komisji.  
Po wyjaśnieniach przedstawionych przez Burmistrza, przystąpiono do głosowania.  



13 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 531/XXV/16  w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Węglińcu, uznając skargę za bezzasadną. 
Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 13.  
 
 
W SPRAWACH ORGANIZACYJNYCH; 
Przewodniczący wszystkich komisji poinformowali, że w okresie międzysesyjnym komisje 
nie wypracowały żadnych wniosków.  
(ok. godz. 12.25 posiedzenie opuściła Pani Elżbieta Grabowska). 
 
Następnie Przewodniczący przedstawił korespondencję która wpłynęła do Biura Rady: 
1. pismo Pana Stanisława Rudnego z Rybnika, który uznał, iż został naruszony jego interes 

prawny. Burmistrz wyjaśnił, iż Pan Rudnik uważa, ze ostatnia zmiana planu 
przestrzennego i studium zagospodarowania spowodowała utratę wartości jego trzech 
działek położonych w Starym Węglińcu. Zmiana studium jak i zmiana planu dla Starego 
Węglińca nie wprowadzała nowych funkcji dla  tych działek a więc żądanie Pana 
Rudnego jest bezzasadne. Stosowną opinię w/w sprawie przygotował wykonawca planów 
Pan Witkowski.  

2. pismo od Wojewody Dolnośląskiego kierowane do Burmistrza i przekazane do 
wiadomości do Biura Rady Miejskiej dotyczące trwającego postępowania nadzorczego 
do uchwały nr 513/XXIV/16 z dnia  24.11.2016r. w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Wojewoda 
wniósł o przekazanie dokumentacji dotyczącej w/w postępowania. Taka dokumentacja 
została do Wojewody przekazana.  

3. Pismo z Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei we Wrocławiu odpowiedz na wniosek 
radnych o zamontowanie sygnalizacji świetlnej przed przejściem dla pieszych na drodze 
wojewódzkiej 296 przy Zespole Szkół w Ruszowie. Odpowiedź jest negatywna. 
(kserokopia pisma do wglądu w Biurze Rady) 

4. Pismo do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei we Wrocławiu wystosowane przez Wydział 
Infrastruktury tutejszego urzędu realizujące wniosek Rady Miejskiej w Węglińcu o 
uprzątnięcie śmieci zalegających przy pasie drogowym dróg wojewódzkich 
przebiegających przez teren gminy. Wynika z niego, iż śmieci mają usunąć nadleśnictwa, 
które w obrębie leśnym to zrealizowały. 

5. Informacja o odbiorze robót budowlanych na ogrodzenie na terenie PSZOK w Węglińcu. 
Informacja ta została przekazana do radnych. 

 
W punkcie ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA nie wpłynęły żadne zapytania.  
 
W WOLNYCH GŁOSACH I KOMUNIKATACH Burmistrz poprosił radnych o rozeznanie wśród 
mieszkańców Węglińca, czy w obszarze gdzie planuje się zrobić parking na terenie 
cmentarza były pochówki. Radny Marek Wawrzynek poinformował, iż po wojnie nie było 
ale nagrobki niemieckie znajdowały się po prawej stronie cmentarza w miejscu gdzie 
zamierza się wybudować parking. Burmistrz zapytał czy nagrobki były również przy ulicy 
Piłsudskiego w Węglińcu. Radny Wawrzynek odpowiedział, że tak.  
Burmistrz poinformował również o zdarzeniu jakie miało miejsce w Gimnazjum w 
Węglińcu, gdzie siedmioro uczniów przyszło na lekcje geografii pod wpływem alkoholu. 
Nauczyciel poinformował o zdarzeniu pedagoga szkolnego i policję oraz wezwano rodziców, 
którzy byli obecni przy badaniu dzieci na obecność alkoholu. Do uczennicy, która źle się 
poczuła wezwano pogotowie. Uczeń, który kupił alkohol przed godz. 8.00 w sklepie przy ul. 



Wojska Polskiego tzw. „Piwnicy” w Węglińcu był trzeźwy. Pozostali uczniowie zostali 
zabrani przez rodziców do domu.   
Burmistrz przekazał również informację o bardzo małej frekwencji na zebraniach 
dotyczących segregacji odpadów. Jak również przekazał informacje będące tematem spotkań.  
 
Przewodniczący poinformował radnych, iż plany pracy komisji na następny rok, jak i plan 
pracy rady zostały przekazane przewodniczącym Komisji. Będą one zatwierdzone na 
następnej sesji w dniu 30 grudnia 2016r. Jeżeli będą uwagi do w/w planów proszę o 
przekazanie przed sesją. Przewodniczący zapytał Burmistrza, czy w związku z tym, że  
wniosek  dotyczący remontu Domu Kultury w Czerwonej Wodzie nie uzyskał akceptacji, czy 
urząd złoży kolejny wniosek. Burmistrz odpowiedział, że wniosek będzie składany, ale do 
innych instytucji jeżeli będą ogłoszone nabory.  
Przewodniczący Rady kończąc posiedzenie złożył radnym życzenia świąteczne, do których 
przyłączył się również Burmistrz Gminy i Miasta Węgliniec. 

 
              Stwierdzając, iż porządek obrad został wyczerpany, o godz. 13.00, Przewodniczący 
Rady zakończył je słowami: „Zamykam dwudziesta piątą sesję Rady Miejskiej Węglińca”.  
  
 
 
 

 
 
 
        PRZEWODNICZĄCY RADY  
 
        (-)WALDEMAR BŁAUCIAK 
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